
 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

SOROS 
NYÍLT 

 

 

 

KISZOMBOR 

2013. november 28. 
 
 
 



 2 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. november 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról, a helyi adórendeletek felülvizsgálata.  
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzőkönyvi  
                       oldalszám: 
 
24/2013. „NET” „E”  A szociális célú tűzifa támogatásról szóló 

önkormányzati rendelet     10. 
 
25/2013. „NET” „E”  A talajterhelési díjról szóló önkormányzati  
    rendelet       17. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
259/2013.  Napirend elfogadása      6. 
 
260/2013.  Polgármesteri jelentés elfogadása    9. 
 
261/2013.  Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás 

Társulási Megállapodásának módosítása   19. 
 
262/2013.  2014. évi belső ellenőrzési terv    20. 
 
263/2013.  Megállapodás állati hulladék elhelyezésére   22. 
 
264/2013.  Tájékoztató a Kiszombor, Óbébai u. 6. fszt. 1. szám 

alatti épületben lévő lakás pályázati eljárás keretében  
bérbeadás útján történő hasznosításáról   23. 

 
265/2013.  Börcsökné Balázs Márta óvodavezető kereset-kiegészítése 24. 
 
266/2013.  Óvoda bérkeretének megemelése    25. 
 
267/2013.  Haleszi buszmegállók megvilágítása    26. 
 
268/2013.  Nyomtató beszerzése az Ady Endre Művelődési Ház  

részére        27. 
 
269/2013.  Karácsonyi csomag biztosítása gyermekek részére  28. 
 
270/2013.  Karácsonyi csomag – idősek     30. 
 
271/2013.  „A legszebb konyhakertek” program    31. 
 
272/2013.  KEVIÉP Kft. bérlő kérelme     32. 
 
273/2013.  Pénzügyi-számviteli számítógépes programrendszer 

beszerzése a Polgármesteri Hivatal részére   34. 
 
274/2013.  Közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása 36. 
 
275/2013.  A Kiszombori Polgármesteri Hivatal részére  

jutalomkeret meghatározása     36. 
 
276/2013.  Személyes érintettség tudomásulvétele a polgármester  

jutalmazására vonatkozó döntéshozatal esetén  37. 
 
277/2013.  Szegvári Ernőné polgármester jutalmazása   37. 
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278/2013.  A helyi adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztató  
elfogadása       39. 

 
279/2013.  Helyi adórendeletek felülvizsgálata    40. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. november 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Balázs Zoltán képviselő, Börcsökné Balázs 
Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szirbik Imre képviselő  
 
Összesen: 5 fő 
 
Igazoltan távol van: Bacsa György alpolgármester, Szekeres Krisztián képviselő 
 
Összesen: 2 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Kunné Horváth Izabella intézményvezető, Hegedűs Sándor 
művelődésszervező, Furujás Józsefné szociális ügyintéző, Sákovits Jánosné adóügyi előadó 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó szerint. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 259/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
259/2013.(XI. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. november 28-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról, a helyi adórendeletek felülvizsgálata.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
/Szekeres Krisztián képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
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1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirendi pont a polgármesteri jelentés.  

− November 1-jén koszorúztunk az első és második világháborús emlékműveknél a 
katolikus egyház, kisebbségi önkormányzat és a civil szervezetek részvételével. 

− November 4-én aláírtuk a Munkaügyi Központtal kötött hatósági szerződést a téli 
közmunkaprogrammal kapcsolatban. 

− November 14-én Makón a 2014-2020-ig terjedő fejlesztési tervekről egyeztettünk. 
Ebbe, amit Kiszombort érintően belevehettünk, 246.590.000,- Ft-nyi összeg. Operatív 
programokból várhatóak még támogatások. Lakosságarányosan osztották fel. A 
tervekben benne van a kerékpárút, a bölcsőde, az idősek otthona és a könyvtár. Ez az 
összeg nagyon kevés 7 évre. Minden településnek csökkentenie kellett az összegen.  

− November 15-én a napelemes világítással kapcsolatban helyszíni bejárás volt. Az 
előterjesztés tárgyalásakor mondom el, mit sikerült a közútkezelő munkatársával 
folytatott beszélgetés kapcsán a megvalósításról megtudni. 

− November 18-án Makón Szennyvíz Társulat Intéző Bizottsági ülésen voltam.  
− November 26-án Szeles József úr keresett meg előzetes egyeztetés alapján a bányával 

kapcsolatban, van engedélyük a tevékenység végzésére. 
− A művelődési ház felújításával kapcsolatban született döntés, hogy készítsük elő a 

pályázat benyújtását. Megjelent a jogszabály és kizártak vagyunk a jogszabály 
értelmében, mert van egy olyan pályázatunk, amiről még nem számoltunk el. Ez 2012-
ben benyújtott pályázat, amiben 2013-ban döntöttek, ezt még nem lehetett elszámolni, 
benne vagyunk a határidőben, de ettől függetlenül kizárták az összes olyan 
önkormányzatot vagy olyan szereplőt, akinek nincs elszámolva ez a típusú pályázata. 
Jeleztem az országgyűlési képviselőnek, el is küldtük a levelet ezzel kapcsolatban, 
hogy milyen pontokon történt a kizárás. A LEADER Egyesület is jelezte a 
minisztérium fele, de azóta választ nem kaptunk, december 15-től lehetne beadni. 
Emiatt nem tudjuk a pályázatot beadni.  

− A Móricz utcai volt szolgálati lakás felújítására benyújtandó pályázattal is probléma 
van. Nem tudtunk benne lépni, mert olyan civil szervezet, akinek benne van a cél az 
alapító szabályaiban és közhasznú tevékenységével kapcsolatos ez a pályázat és 
fejlesztés, valamint kettős könyvvitelre kötelezettek, nincs a településen, nem volt 
kettős könyvvitel az alapítvány részéről sem. Az önkormányzat esetében 50 % lenne 
az önerő.  

 
Gazsi Gábor képviselő: Csak el kellene gondolkodni a pályázat beadásán. Nagyon rossz 
állapotban van az épület. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Gyermekszálláshelyre is lehetne pályázatot beadni, de a 
mártélyi üdülőnk nem felel meg ennek. Az utakkal kapcsolatban el szeretném mondani, hogy 
téliesítik az útjainkat, hogy a csatornázás után lehessen közlekedni. Elkezdték a 
nagyállomásnál is a kátyúzást, de most hó esett, így lehet, nincs befejezve. Átnéztük a 
műszaki ellenőrrel, hogy sok utcát REMIX-es eljárásba vettünk bele, de felesleges. Most azon 
dolgozunk, és a decemberi ülésre be tudnánk hozni a módosítást teljesen kidolgozva 
pénzügyileg is, hogy ahová nem muszáj, oda csak aszfaltot tennénk és a fennmaradó pénzből 
pedig útalapszerű megoldásokat lehetne követni pár utcában. A Táncsics, a Rozmaring, a 
Munkás, a Petőfi és Arany János utca, amik még földes utcák. Ezt próbáljuk összeállítani. 
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Teljesen szabályos szerződésmódosítással meg lehet oldani a kivitelezővel. Rozmaring 
utcánál volt olyan gond, hogy egy aszfaltos út volt az elején, amihez még hozzá is betonoztak. 
Most aszfalt őrleményből ideiglenesen megoldották. Ezt a problémát is lehetne kezelni az 
átdolgozás kapcsán.  
 
Szirbik Imre képviselő: Ha szakemberek szerint így megoldhatók az utcák garancia mellett, 
akkor úgy kell csinálni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Idősek otthonáról is szeretnék beszélni. Jelezték az idősek, 
hogy szeretnének egy elektromos sütőt vagy esetleg kemencét, mert nagyon sokat sütnek, 
főznek és a gázos sütő nem jól süt. A kemence szerintem nem jó megoldás, mert ahhoz meg 
kell tanulni a kemencét használni. Nagyobb elektromos sütő kerülne be és hívtunk hozzá 
villanyszerelőt, mert ehhez egy új lekötést kellett volna kiépíteni. A villanyszerelő 
megállapította, hogy össze van zsúfolva az egész kapcsolószekrény, hiányoznak belőle a 
védelmi relék is, de ehhez hozzáteszem, hogy volt érintésvédelmi vizsgálatunk és nem jelezte, 
aki ezt a vizsgálati jegyzőkönyvet kiadta. Fel sem merült, hogy ez nem lehet jó, miután 1997 
körül adták át az új részt. Kértünk árajánlatot, az egyik 223.000,- Ft + Áfa, a másik 460.000,- 
Ft + Áfa. Hétfőn jön a műszaki ellenőr és átnézi az olcsóbb árajánlatot, hogy abban minden 
benne van-e, ami ehhez a felújításhoz szükséges. Ennek előkészítésén dolgozunk. Amit el 
szeretnék még mondani, hogy az ivóvízminőség-javító program kapcsán a nagyobbik glóbusz 
fennmarad, és mivel földfelszíni tárolót csinálnak, így a másik glóbuszra nincs szükség. Azon 
a glóbuszon van fent antenna és annak elhelyezésére is megoldást kell találni. Nem tudjuk 
még, ki bontja el, el lehet-e adni, ez több önkormányzatot fog érinteni. Beszélni fogok majd 
ez ügyben polgármester kollégáimmal. A glóbusz nem maradhat fenn, mert drága a 
fenntartási költsége, mindig át kell vizsgálni, festeni kell, víztározóként nem is fog működni. 
Esetleg anyagként lehet majd eladni, mert nem lehet felhasználni. Ennyi lett volna a 
polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az Óbébai utca végén két héttel ezelőtt nagyon megállt a víz az 
úton, Süli János felhívta a közutasokat, kijöttek és az egész Óbébai utca két oldalát 
legyalulták. Még a kübeki úton a sövényt és a gazt is letakarították.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük, hogy jelezte.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Móricz utca szépen meg lett csinálva, az út két oldala fel lett 
töltve földdel és mivel ott nagyobb autók is közlekednek, ezért a jobb kerék mindig belemegy 
a sárba, és most vannak olyan helyek, ahová felcsapták a sarat. Valami megoldást kellene 
találni, esetleg zúzalékot letenni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Zúzalékkal megoldani nagyon drága lenne, ahová most 
zúzalékot kellene letenni, a Móricz utca elején az iskolánál, beszélni fogok a kivitelezővel.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Valószínű már nem lehet betonozni, de a szemeteseknek, padoknak 
kiásott lyukakat nem lehetne visszatemetni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszéltem a padok vázát gyártó céggel és azt ígérte, hogy 
jövő héten hozzák.  
 
Gazsi Gábor képviselő: De vannak olyan helyek, ahol még nincs meg a betonozás. Ahol 
viszont kész van, ott nincs helyreállítva a környéke. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Jelezni fogom. Kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a 
polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett és 6 igen szavazattal meghozta 260/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
260/2013.(XI. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. november 28-i 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A szociális célú tűzifa támogatásról szóló rendelet 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet és a Szoc. Eü. és K. Biz. határozata a jegyzőkönyv 3. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szociális célú tűzifa támogatásról szóló rendelet az első 
rendelet-tervezet. Köszöntöm Furujás Józsefnét, aki a szociális célú tűzifa rendelet-tervezetet 
jegyző úrral előkészítette. Szóbeli kiegészítés az anyaggal kapcsolatban? 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Háztartásonként legfeljebb 5 m3 tűzifa adható, ezért a rendelet-
tervezetben úgy van írva, hogy legalább 0,5 erdei m3, de legfeljebb 2 erdei m3. A rendelet-
tervezet ugyanaz, mint a tavalyi, csak kiegészítve 2. § (2) bekezdés b) ponttal a 
gyermekvédelmi törvényben szabályozott halmozottan hátrányos helyzetű gyermeket nevelő 
család tagja részére kell még biztosítani és előnyben részesíteni. A bizottság tárgyalta a 
tervezetet. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A bizottság egyetértett a tervezettel, a felső keret 
meghatározásával. A tavalyi tapasztalatok alapján ez az a mennyiség, amivel sok családon 
lehet segíteni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a rendelet megalkotásával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 24/2013. önkormányzati 
rendeletét. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
24/2013. (XI. 29.) önkormányzati rendelete 

a szociális célú tűzifa támogatásról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 8. pontjában, 
valamint a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 26. §-
ában kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében meghatározott 
feladatkörében eljárva - Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az 
önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 8/2013. (III. 27.) önkormányzati 
rendelet 32. § (2) bekezdés ab) pontjában meghatározott véleményezési jogkörében eljáró 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális, Egészségügyi és 
Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottsága véleményének ismeretében - a következőket rendeli el: 
 

1.§ 
 

E rendelet célja, hogy az önkormányzat által – a helyi önkormányzatok szociális 
tűzifavásárláshoz kapcsolódó kiegészítő támogatásáról szóló 57/2013. (X. 4.) BM rendelet 
alapján – biztosított szociális célú tűzifa támogatási ellátás igénybevételének helyi szabályait 
megállapítsa, rendelkezzék az ellátás mértékéről, a jogosultság feltételeiről, ellenőrzéséről és 
igénybevételük céljáról. 

2.§ 
 

 
(1) Szociális célú tűzifa támogatás állapítható meg a szociálisan rászorultak részére. 
 
(2) A szociális célú tűzifa támogatás szempontjából szociálisan rászorult, aki  

a) a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény szerint 
aa) aktív korúak ellátására, vagy  
ab) időskorúak járadékára, vagy 
ac) lakásfenntartási támogatásra jogosult, vagy 

b) a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. 
törvényben szabályozott halmozottan hátrányos helyzetű gyermeket nevelő család 
tagja. 

3.§ 
 

(1) A szociális célú tűzifa támogatás mértéke háztartásonként legalább 0,5 erdei m3, de 
legfeljebb 2 erdei m3. 
(2) A szociális célú tűzifa támogatás kizárólag természetben nyújtható. 
 

4.§ 
 
A szociális célú tűzifa támogatással kapcsolatos első fokú hatáskört Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket 
Ellátó Bizottságára ruházza át. A támogatást határozattal – a képviselő-testület által átruházott 
hatáskörben – a Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottság állapítja 
meg.  
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5.§ 
 
A támogatás fedezetét a képviselő-testület a költségvetési rendeletében a szociális 
előirányzatokon belül biztosítja. 
 

6.§ 
 
(1) Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
(2) Ez a rendelet 2014. február 15-én hatályát veszti. 
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester        jegyző 
 
 
/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
- Talajterhelési díjról szóló rendelet 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet és a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Talajterhelési díjról szóló rendelet. Jegyző úr szóbeli 
kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Az volt az álláspont, hogy közel egységesen legyen szabályozva a 
térségben. A makóiak állították össze a rendelet-tervezetet, véleményeztük, tartottunk 
egyeztetést. A tervezetben ki van pontozva a bankszámlaszám, de már ismert, így azzal 
kiegészíteni szükséges. Pénzügyi Bizottság ülésén még elhangzott, hogy hiányzik az 5. §-ból 
az „aki” szó.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm a kiegészítést. Képviselő-testületé a lehetőség. 
Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mekkora összegről van szó?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fogyasztástól függ. Érdekeltek vagyunk, hogy a pályázati 
feltételeknek megfelelően 80 %-os rákötési arány megtörténjen. A probléma, hogy 
önbevallással kell teljesíteni és a másik évtől kezdődik a díjfizetés. Most nem is tudják, 
mennyi az adott évi vízfogyasztásuk és a következő évben, ha addig nem köt rá, az alapján 
fizeti majd a talajterhelési díjat. Egy átlagos családnál 70.000,- Ft körüli összeg, ha havonta 5 
m3 vizet fogyasztanak.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Az önbevallás érdekes dolog, de a szolgáltató adatot úgyis 
szolgáltat.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 2014-ben aki ráköt, mentességet kap. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Erről tájékoztatni kell a lakosokat. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az Insomnia készített már erről egy anyagot, de abban 
1.800,- Ft szerepel és ez általános szóróanyag, ami mind a 6 településen kiosztásra kerül, de 
ez teljesen nem igaz, mert Kiszomboron 1.200,- Ft, mert besorolják a településeket talaj és a 
vízbázis érzékenységi kategóriákba. Kiszombor nem tartozik a legérzékenyebb kategóriába. A 
legtöbb helyen 1.800,- Ft, de Kiszomboron csak 1.200,- Ft köbméterenként. 
 
Bacsa György alpolgármester: Adott akkor ez a szám? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezen nem lehet módosítani, az adómértékét a jogszabály 
meghatározza.  
 
Bacsa György alpolgármester: Maximum összeget kellene meghatározni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lehet emelni, 1.200,- Ft. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Az összeg nem is rendeleti szabályozási tárgykör. Nem írunk 
benne összegeket, hanem a törvény előírja, hogyan kell kiszámítani.  
 
Bacsa György alpolgármester: Akkor feleslegesen kerül ide elénk. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A testületnek az eljárási szabályokat kell szabályozni, mikor ad 
mentességet és kedvezményt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt tudjuk szabályozni, hogy milyen mentességeket, 
kedvezményeket adunk, illetve azt, hogy ha jövőre mégis valaki ráköt a rendszerre, akkor 
2014-ben nem terheljük és a 2013. évi rákötést sem. Ezek azok a kedvezmények, amiket meg 
tudunk adni most ebben a helyzetben, az összegről nem mi döntünk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon sok a kintlévőségük az embereknek, adóhátralékaik 
vannak, ha ezt adóba kivetjük, nem látom, hogy be is tudják majd fizetni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A másik oldalon pont, aki nem köt rá, mert úgy áll hozzá vagy 
nincs rá pénze, attól kellene behajtani a talajterhelési díjat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Attól félek, hogy ha ez nem lesz olyan erővel bizonyítva, hogy rá 
kell kötni, sokan már azt keresik, hogyan lehet kibújni alóla. Elköltötték a pénzt, kérni 
akarnak mentességet, rá sem akarnak kötni. Most ki lesz vetve egy összeg, aki meg rákötött, 
megcsinálta, annak semmi előnye nem fog származni, csak az a 90 napos időszak, amíg nem 
kell szennyvízdíjat fizetnie. Egyébként majdnem hátrányba kerül azzal, aki nem csinálja meg. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ezt nem így látom. Miért ne volna előnye? Aki nem akar rákötni, 
elköltötte másra a pénzt, még nem kapta az OTP-től a felszólítást, hogy számoljon el, mert ha 
nem meghatározott dolgokra költötte el, akkor azt a pénzt is behajtják rajta. Nem érzem 
magam hátrányban azzal szemben, aki nem kötött rá. Azért van hátrányban, mert 
szennyvízdíjat kell fizetni?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Akik nem kötnek rá, még nem tudják, hogy ezt fizetni 
kell. 
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Gazsi Gábor képviselő: 2015-ben fog ez jelentkezni, a jövő év szerintem is mentes legyen, 
inkább azt ösztönözzük, hogy kössenek rá. 2015-től fizetnie kell, ha nem köt rá, adóként be 
lehet hajtani, elveszti házát, mindenét. 
 
Bacsa György alpolgármester: Nem értek ezzel egyet, mert igenis hátrányban van az, aki 
becsületesen ráköt. A véleményem az, hogy minél hamarabb és minél keményebben, aki nem 
köt rá, ki kell szabni a díjat, fizessen, nincs mentesség. Abba ne is menjünk bele, hogy az 
OTP, hogy elszúrta ezt az egészet, hogy kifizette sokkal hamarabb ezeket a pénzeket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem az OTP szúrta el, hanem a Társulat, ami miatt szóltam 
is és utána nem folytatták a kifizetéseket. Ebben igaza van, döbbenet volt, hogy kiküldték. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azzal már sokra nem megyünk, hogy 5-10 %-nak bent maradt 
a pénze. A Mező utcán is volt olyan lakos, aki már megkapta 8 hónapja. Logikus, hogy 
elköltötte, mert rá volt szorulva arra, hogy például tűzifát vegyen. Most gondban vannak, mert 
nincs miből a belső bekötést megcsinálni. Aki csináltatja, az látja, nem olcsó a belső munka. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Saját kezűleg olcsón is meg lehet csinálni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Aki nem köt rá, azonnal fizetnie kelljen a díjat, hogy 
rákényszerítsük a lakosokat a rákötésre. Most adunk haladékot és 2015-ig nem csinálnak 
semmit.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2014 évet így kellene hagyni, ahogy a rendelet-tervezetben 
van. Kaptak levelet, hogy 2013. december 31-ig kell rákötniük, és ezután kapják meg a 
leveleket úgy, hogy egy hosszabb időszakra szól, mert téli időszakban nem lehet csatornát 
építeni. Jövőre is lesz, aki be fog lépni, mert csak jövőre kapja meg a levelet. Azt nem lehet 
egyébként, a rendszer alapján sem megoldani, hogy most akkor ez már fizet, a másik nem 
fizet. Könnyen lehetne ezt az érvelést belerakni a rendeletbe, ha mindenki 2013. december 31-
ig rá tudott volna kötni. A 2014-es év szóljon a rákötésről, legyen lehetőségük arra, hogy aki 
elköltötte a pénzt, valahogy spórolja össze jövőre, és be tudja kötni. Nem hinném, hogy ilyen 
helyzetben olyan szituációt kell teremtenünk, hogy azonnal fizessen. A 2014-es évet így 
hagynám, mert sokan még ki sincsenek értesítve.  
 
Bacsa György alpolgármester: Arra értettem, aki ki van értesítve és ráköthet. Természetesen, 
aki előtt még nincs kész, nincs meg a lehetőség, hogy rákössön, mert nem kapott értesítést, az 
ne fizessen, de aki már ki van értesítve, például az 1-es ütemben és nem kötött rá, vagy 
amelyik még ki lesz, és nem köt rá a 90 napon belül, annak abban a pillanatban induljon. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az lesz a baj, hogy nem 90 napot fog kapni az, aki 
decemberben kapja meg a levelet, mert belejutottunk a télbe és hosszabb időszakot kell 
biztosítani, nem 90 napot, hanem többet, mert nem tudja megcsinálni. Ha plusz 5 fok alá 
csökken a hőmérséklet, nem lehet csatornát építeni, mert merevek a csövek. 
 
Bacsa György alpolgármester: Akkor ezt a vállalkozóval kell megbeszélni, akinek ez 
szakmája, mert azt mondta, mínusz 20 fokban is rakják, csinálják a belső lefektetést. Ezt több 
vállalkozó mondta.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Műszaki előírás. Nem tudják megcsinálni, mert a műanyag 
csöveket 5 fok alatt nem igazán lehet összeilleszteni. Koordinációs értekezleteken hangzott el, 
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nem a levegőből beszélek. Emögött szakmai előírások vannak. Egy vállalkozó mit mondott, 
vagy mit nem mondott, az egy dolog. 
 
Bacsa György alpolgármester: Erre azt mondom, hogy ott, amit mondtak, vagy nem 
mondtak, az egy dolog.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Olyan szakemberek mondták, akik ehhez értenek.  
 
Bacsa György alpolgármester: Elnézést, de ne mondja már, hogy nem ért az hozzá, aki ezt 
kivitelezi. Ezzel azt mondta, hogy az a szakember, aki kivitelezi, az nem szakember. Nekem 
az is szakember. Nem értek hozzá, elfogadom a plusz 5 fokot is, de ne csináljuk már, hogy 
csak nekem van igazam, lehet másnak is igaza. Lehet, hogy nemcsak amit én mondok, az a 
hozzáértő ember, hanem más is ért valamit hozzá.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos így van, biztos sokat foglalkozott csatornaépítéssel. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az egész jogszabály úgy szól, hogy utólag, önbevallás alapján kell 
bevallani, nem mi fogjuk nézni, azt meg sem lehet oldani, hogy letelik a 3 hónap és a 4. 
hónapban már kezdjen fizetni, mert csak a következő év március 31-ig kell önbevallást 
kitöltenie, és utólag fizet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben most annyiban nincs igaza, ha most kimondjuk 2014-
re, hogy 2014-ben az értesítést követően, ha 90 napon belül nem köt rá, akkor fizetnie kell, 
alpolgármester úrnak ez a javaslata. Azt, hogy ezt mikor adják be az adóhatósághoz 2015-ben 
az egy eljárás jogi kérdés. Azzal már a 2014. év adóztatva lenne.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Azért ez a javaslata, hogy érezzék az emberek, de nem fogja érezni, 
mert guruló forint nem működik.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 2015-ben is így lesz. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Alapvető kérdést szeretnék tisztázni. Úgy szól a talajterhelési 
díj leírásánál, hogy alanya és azt mondja, hogy amennyiben a közcsatornát év közben 
helyezik üzembe, itt erről van szó, a díjfizetési kötelezettség a kibocsátót a közcsatorna 
üzembe helyezését követő 90 naptól terheli. Azt gondolom, hogy nem is biztos, hogy van 
alapja ennek a vitának, hiszen 90 nap után kezd el terhelni ez a kérdés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igaza van, de a 4. §-t mellé kell tenni a mentességet. A 4. § 
b) pontja kimondja, hogy a rákötés évének első napjától az a kibocsátó, aki a műszakilag 
rendelkezésre álló közcsatornára ráköt. Ha novemberben ráköt, akkor januártól mentes. Ez 
mondjuk más évre is igaz.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Mentes arra az évre, amelyikben ráköt.  
 
Bacsa György alpolgármester: Aki 2014-ben köt rá, az is mentes ezek alapján. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Akkor, ha ráköt az adott évben, elvileg csak 90 napon belül volna 
mentes, de ha kicsúszik és még az adott naptári évben ráköt, akkor is mentes.  
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Szekeres Krisztián képviselő: Akkor ez a központi koncepció a 6 településnek, amelyen itt 
esetleg lehet változtatni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet változtatni, de nem lehet végigcsinálni a 2014-es évet, 
mert különböző időpontokban fogják megkapni a leveleket. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Valaki ráköt 2014. február 15-én, van 90 napja, hogy rákössön, 
mert megkapja az értesítőt, akkor 2014. december 31-ig nem lesz talajterhelési díj 
kiszámlázva neki? Abban az évben mentes? Nem fog így senki rákötni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor mentes, ha ráköt, ha nem köt rá, akkor fizet.  
  
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Ha adott évben ráköt, akkor mentes.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha valaki december 31-én köt rá, akkor 2014-re mentes.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Vegyünk egy példát. Ha valaki májusban megkapja az értesítést, a 
törvény alapján, ha augusztusig ráköt, akkor mentes. A rendelet ezt kitolja, tesz még egy kis 
könnyítést, ha december 31-ig ráköt, akkor is mentes. Ha addig nem kötött rá, akkor viszont 
fizet.  
 
Bacsa György alpolgármester: Maradjunk a példánál, augusztusig ráköthet, és azt mondja, 
hogy december 29-én fog rákötni és nem köt rá december 29-én? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor visszamenőleg augusztustól fizetnie kell. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Annyi könnyítést adtunk, hogy nemcsak 3 hónap alatt köthet rá 
ebben az átmeneti évben, hanem az év végéig köthet rá.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ezt majd el kell mondani a lakosoknak. Ha visszamenőleg ki 
lesz fizettetve, akkor rendben van. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor sem jó így, mert ha ott van, hogy 90 napon belül rá kell 
kötni, utána talajterhelési díj terheli a lakost, akkor miért adunk még kedvezményt? Ha azt 
mondják 90 nap, akkor onnantól induljon a díj. Ezt így nem fogadom el, 90 nap lejárt, nincs 
rákötve, fizessen. 
 
Bacsa György alpolgármester: 10 %-kal biztosan többen rákötnének, ha ezt csinálnánk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van egy átmeneti időszak, nem egy időpontban kötnek rá. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A Pollner Kálmán utcai miért legyen hátrányban például a Táncsics 
utcaihoz képest, ahol már át van adva és rá lehet kötni. Nem lesz annyi ideje rákötni sem. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pollner utcai van a legnagyobb hátrányban, mert kevesebb ideje 
lesz a rákötésre. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az a tiszta, hogy ha 90 nap alatt nem köt rá, fizessen. Nem kell 
kedvezményt adni. 
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Bacsa György alpolgármester: Pontosan azzal a dologgal, amit Balázs Zoltánnal mondunk, 
hogy 90 nap után fizetni kell, így legalább 10-15 %-kal többen rákötnének.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Értsék meg azt is, hogy nagyobb határidőt kell adni azoknak, 
akik decemberben fognak levelet kapni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Miért kap levelet decemberben, ha akkor nem lehet csatornát 
építeni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azért kap majd határidőt májusig. Ott már azoknak a 90 nap 
nem 90 nap. Abban a pillanatban jelzéssel él, akinek 90 napja volt. Ezt az egészet össze kell 
szinkronizálni és lehetőleg élni hagyni a lakosságot is. Miért akkor kiszabni, a jogszabály 
kötelezővé teszi, a jövő év lehetőséget ad arra, hogy összegyűjtsék a pénzüket, rákössenek. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A vízművesek sem voltak ez ellen a konstrukció ellen, pedig 
bevételük származna. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha nem lehet csatornát építeni, akkor ne küldjék ki az 
értesítést, majd akkor, amikor lehet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Műszakilag nagyon sok készen van, az egész 
intézményrendszerünk is, emiatt még várakozzunk, fizessük a szippantási díjat? A K3 és K4-
es körzet át van adva, de még nem küldték ki az értesítést, hogy mikor lehet rákötni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha megkapja a papírt, aki megcsinálta, annak félóra a rákötés.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem mindenki csinálta meg.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem kapott felszólítást, hozzá sem nyúlt. 
 
Bacsa György alpolgármester: Az a baj, hogy a vállalkozók nagy része azt mondja, hogy 
csak akkor szóljanak, ha megkapta az értesítőt, pontosan azért, hogy egyszerre tudja kiépíteni, 
ne kelljen még egyszer hozzányúlnia. Nem lehet akkor sem mindenkinek a kedvében járni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Itt van egy meglévő, műszakilag használható 
csatornaszakasz, és nem kötünk rá? Ezzel lassítjuk a folyamatot?  
 
Bacsa György alpolgármester: Az előbb azt mondta, nem lehet rákötni, most meg azt 
mondja, mert nem kötünk rá? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 90 nap nem lesz elég, mert ha a lakó azzal érvvel, hogy 
nem lehet csatornát építeni és műszakilag meg fogja indokolni, akkor gyakorlatilag ott 
buktunk meg, mert olyan előírást adtunk a lakosnak, amit nem lehet megvalósítani.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Lehet, nem mérvadó az a két-három infó, de nem is akarnak 
rákötni. Kiszámolta, hogy neki ez a pénze most bejött és abból két évig fizeti a talajterhelési 
díjat, nem is köt rá. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lenne probléma, ha nem került volna a haleszi rész 
átadásra. Van egy olyan javaslat, hogy vegyük ki a mentességből a b) pontot.  
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Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A Pénzügyi Bizottság tárgyalta és javasolta elfogadásra a 
beterjesztett változatot. Makón a megbeszélésen a települések is egyetértettek ezzel és a 
vízmű cég is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Még az sincs tisztázva hogyan, mikor fogják megállapítani a 
díjfizetési kötelezettséget, kértek állásfoglalást. A díjmegállapítás az állásfoglalás szerint 
akkor történik meg, amikor a 6 település átadásra kerül. Még az sem tisztázott, mikor kell 
fizetni. Nagyon sok gondot fel fog vetni, mert most erre a próbaüzemre a makói víziközmű 
kft. kapja a díjat a KEVIÉP Kft-től. Január 1-től átveszi az Alföldvíz Zrt. úgy, hogy még nincs 
díj megállapítva. Ott mi lesz majd a fedezete a próbaüzemnek és egyáltalán a működtetésnek? 
Ez nagyon sok probléma, aminek a megoldását még most sem látjuk. Ettől függetlenül a 
díjmegállapítás nem a mi dolgunk, a talajterhelési díj megállapítása ennek a kiszombori 
önkormányzatnak a kompetenciája. Szerettem volna jelezni, hogy ilyen gondok is 
mutatkoznak.  
 
Bacsa György alpolgármester: Nem akarok vitatkozni, de akkor nem kompetenciája ennek a 
testületnek ez sem, mert mit dönt, semmit nem dönt. Nem dönt forintról, nem dönt semmiről. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A mentességről fog dönteni és az eljárási rendekről. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azért mert rengeteg gond van, még azért valakinek lehet más 
véleménye. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet, de valahol kezelni kell ezt a problémát, mert utána 
elindulhatnak lakossági észrevételek. Gyakorlatilag úgy tűnik, mind a 6 település 
önkormányzata e szerint kíván eljárni. Alpolgármester úr javaslata, hogy a mentességek közül 
vegyük ki a b) pontot, ez volt a módosító javaslat. Aki egyetért a rendelet-tervezettel azzal a 
módosítással, hogy a b) pont ne legyen a mentességek között, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 2 igen és 5 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki az eredeti előterjesztett rendelet-tervezettel ért egyet, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal megalkotta 25/2013. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
25/2013. (XI. 29.) önkormányzati rendelete 

a talajterhelési díjról 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a környezetterhelési díjról 
szóló 2003. évi LXXXIX. törvény 21/A §. (2) bekezdésében és 26. § (4) bekezdésében kapott 
felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el:  

 

A rendelet hatálya 
 

1. § 
 

(1) A rendelet hatálya Kiszombor nagyközség közigazgatási területére terjed ki.  
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(2) A környezethasználó, aki az önkormányzat illetékességi területén a helyi vízgazdálkodási 
hatósági engedélyhez kötött környezet használata során a környezet terhelésével járó anyagot 
bocsát a környezetbe (a továbbiakban: kibocsátó) köteles a külön jogszabályban 
meghatározott talajterhelési díjat fizetni. 
 

Adatszolgáltatási és eljárási szabályok 
 

2. § 
 

(1) A kibocsátó a díjfizetési kötelezettségéről évente, a tárgyévet követő év március 31-éig 
tesz bevallást. 
(2) Az önkormányzati adóhatóság részére a víziközmű szolgáltató (a továbbiakban: 
szolgáltató) a kibocsátó azonosítása és ellenőrzése érdekében a tárgyévet követő év február 
28. napjáig köteles adatot szolgáltatni a kibocsátók tárgyévi vízfogyasztásáról, korrigálva az 
ivóvízvezeték meghibásodása következtében - a 4. § (1) bekezdés a) pontja szerint 
dokumentált - elszivárgott vízmennyiséggel, valamint a locsolási mellékvízmérővel mért 
locsolási célú vízfelhasználás mennyiségével. 
(3) A talajterhelési díj megállapításával összefüggő személyes adatokat a kibocsátó 
azonosítására, a bevallások ellenőrzésére használhatja fel az önkormányzati adóhatóság. 
(4) A talajterhelési díjat Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Talajterhelési díj beszedési 
számlája javára kell megfizetni (bankszámlaszám: 11735074-15354707-10110007). 
 

Talajterhelési díj megfizetése alóli mentesség, díjkedvezmény 
 

3. § 
 

(1) Különös méltánylást érdemlő esetben a kibocsátó kérelmére a tárgyévben a talajterhelési 
díj megfizetésére 50 %-os díjkedvezmény állapítható meg. 
(2) Különös méltánylást érdemlő eset: baleset, haláleset, elemi kár vagy létfenntartást 
veszélyeztető körülmény megléte, bekövetkezése. 

 
4. § 

 
(1) Mentes a talajterhelési díj megfizetése alól 

a) a vízvezeték meghibásodása (csőtörés) következtében elfolyt, elszivárgott 
vízmennyiség feltéve, hogy a kibocsátó a meghibásodás a szolgáltatónak történő 
bejelentését hitelt érdemlően, a szolgáltatótól kapott igazolással, a vízvezeték 
megjavíttatását a szerelést elvégző által adott számlával bizonyítja; 
b) a rákötés évének első napjától az a kibocsátó, aki a műszakilag rendelkezésre 
álló közcsatornára ráköt. 

(2) 4. § (1) bekezdés esetben a vízvezeték-meghibásodás hónapjára eső vízmennyiség a 
szolgáltatóval igazoltatható úgy, hogy az a vízvezeték meghibásodásának hónapja előtti egy 
éves időszak teljes vízfogyasztásának 1/12 részével (havi átlag-vízfogyasztás) egyezik meg. 
 

Átmeneti rendelkezések 
 

5. §. 
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Mentes 2014. évben a 2013. évre vonatkozó talajterhelési díj megfizetése alól az a kibocsátó, 
aki 2013. évben létesült, műszakilag rendelkezésre álló közcsatornára 90 napon belül nem köt 
rá. 

 
Záró rendelkezések 

 
6. § 

 
Ez a rendelet 2014. január 1. napján lép hatályba. 

 
Jogharmonizációs záradék: 

 

E rendelet a belső piaci szolgáltatásokról szóló az Európai Parlament és a Tanács 

2006/123/EK irányelvnek való megfelelést szolgálja. 
 

Szegvári Ernőné sk. Dr. Kárpáti Tibor sk. 
 polgármester jegyző 
 
 
- Dél-aföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a Társulási Megállapodás egységes szerkezetben a 
jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Dél-aföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási 
Megállapodásának módosítása a következő döntési javaslat. Kérdés? Aki egyetért a Társulási 
Megállapodás módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 261/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítása 
 
261/2013.(XI. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dél-alföldi 
Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
Magyarország Alaptörvényében, valamint a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 87-95. §-ában foglalt szabályok alapján elkészített, a Dél-
alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Tanácsa 11/2013.(X. 30.) Tt. 
határozatával jóváhagyott Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási 
Megállapodásának módosítását a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja és 
felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert annak aláírására. 
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A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása 
és az egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodás jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Kakas Béla elnök Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás 
   6762 Sándorfalva, Szabadság tér 1. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Közgazdasági Csoport Polgármesteri Hivatal Kiszombor 
 
 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 2014. évi belső ellenőrzési tervének jóváhagyása. 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a belső ellenőrzési terv szerkezetben a jegyzőkönyv 6. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makói Kistérség Többcélú Társulása 2014. évi belső 
ellenőrzési tervének jóváhagyása. Kérdés? Aki egyetért a 2014. évi belső ellenőrzési tervvel, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 262/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: 2014. évi belső ellenőrzési terv 
 
262/2013.(XI. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és jóváhagyta a 
Makói Kistérség Többcélú Társulása 2014. évi belső ellenőrzési tervét, mely magában 
foglalja Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2014. évi belső ellenőrzési tervét is. 
 
A 2014. évi belső ellenőrzési terv a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Makói Kistérség Többcélú Társulása 6900 Makó, Széchenyi tér 22. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Megállapodás állati hulladék elhelyezésére 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megállapodás-tervezet a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat a megállapodás állati hulladék 
elhelyezésére. Kaptunk erre egy felhatalmazást, hogy készítsük elő, jegyző úr előkészítette, 
leegyeztettük Makóval. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Szirbik Imre képviselő: Jó megoldásnak tűnik. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Mikortól? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Január 1-től.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Hogyan kezeljük, ha a lakosság továbbra is ide viszi ki? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hívjuk az állati hulladék elszállítót és elvitetjük, erre jobb 
megoldást nem tudok. Természetesen ki lesz táblázva, hogy szigorúan tilos ott elhelyezni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azt kellene megoldani, hogy aki oda elhelyezi, tetten érni és 
megbüntetni. Most is tele van borjúval. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez is jelenjen meg a helyi újságban, megjelölve a büntetési tételt is, 
ez a megoldás, hogy ekkora összegért Makóra el lehet szállítani. Az lenne jó, ha azt az utat 
meg lehetne szüntetni vagy legalább árkot csinálni az út és a lerakó között. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A cikkben azt is meg kellene írni, hogy Kiszombornak tavaly 
mennyibe került. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Már nincs jelentősége, hogy mibe került, ráadásul lehet, azt 
fogják érezni, hogy azért szüntettük meg, mert ilyen sokba került. Azért szüntetjük meg, mert 
nem felel meg az előírásoknak.  
 
Bacsa György alpolgármester: Jó kapcsolatunk van a rendőrséggel, határőrséggel, ott naponta 
legalább 40-45-ször elmennek, figyeljenek oda. Oda embert állítani lehetetlenség. Ha 
megfogja a rendőrség annak biztos hatása lesz. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Szerintem nem egy helyre fogják hordani, hanem egész Zombor 
környékén.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos, hogy így lesz.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Ez az idei díj, az ATEV áraitól fog függeni, hogy mennyi lesz 
jövőre, jövő év elején még ennyi lesz, év közben lehet egy emelés. Úgy beszéltük meg, hogy 
amennyi lesz a díj a makói lakosnak, annyi a kiszombori lakosnak is.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Volt kint Dán doktor úr ellenőrizni. Adott egy olyan leírást, 
hogy mi hiányzik, vagy mi kellene másként? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Semmi nem felel meg az előírásoknak. A jogszabály előírja a 
feltételeket.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Jó lenne látni a költségvetési főösszesenjét, hogy mennyibe 
kerülne a megfelelő épület, csak azért, mert ha a jövőben is kidobálják az állati hulladékot, és 
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közben hívhatjuk folyamatosan az ATEV-ot az önkormányzat pénzén, egy számvetést kellene 
készíteni, mennyi idő alatt térül meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor is el kellene szállíttatni. Úgy kellene megcsinálni, 
mint Makón, körbe van kamerázva és van átvevő, aki leméri és fizetnek. Ezt úgy kerülték 
meg, hogy körbedobálták éjszaka, és ezért kamerázták körbe a telepet. Miután egy uniós 
előírásoknak megfelelő átvevő van Makón, ezért az államtól tudnak ehhez támogatást kérni. 
Viszonylag azért ilyen olcsó, mert fizetnek az ATEV-nak, viszont kapnak hozzá támogatást és 
fizet a lakos érte. A kiszomborihoz nem kérhettünk támogatást, mert nem volt működési 
engedélye. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 263/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Megállapodás állati hulladék elhelyezésére 
 
263/2013.(XI. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a megállapodás 
állati hulladék elhelyezésére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 219/2013.(IX. 24.) KNÖT 
határozatában kifejezte azon szándékát, hogy a Kiszomboron keletkező állati eredetű hulladék 
gyűjtését, elszállítását és ártalmatlanítását a jövőben a Makón üzemeltetett állati 
hulladéklerakó igénybevétele útján kívánja megoldani. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata és a Makói Kommunális Nonprofit Kft. (6900 Makó, Návay Lajos tér 5-7. 
képviseli: Mucsi Attila ügyvezető igazgató) közötti, a Kiszomboron keletkező állati eredetű 
hulladék gyűjtésére, elszállítására és ártalmatlanítására vonatkozó megállapodását a jelen 
határozat melléklete szerint tartalomnak megfelelően jóváhagyja és felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert annak aláírására. 
 
A határozatról értesül:  

- Makói Kommunális Nonprofit Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató a Kiszombor, Óbébai u. 6. fszt. 1. szám alatti épületben lévő lakás 
pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosításáról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a Kiszombor, Óbébai u. 6. fszt. 1. szám alatti 
épületben lévő lakás pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosításáról. Aki 
tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 264/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a Kiszombor, Óbébai u. 6. fszt. 1. szám alatti épületben lévő lakás 
pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosításáról 
 
264/2013.(XI. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul vette a 
„Tájékoztató a Kiszombor, Óbébai u. 6. fszt. 1. szám alatti épületben lévő lakás pályázati 
eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosításáról” tárgyú tájékoztatót. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató az óvodapedagógusok béremelésének hatásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató az óvodapedagógusok béremelésének hatásáról. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Amiért jeleztem, mert egy kategóriába rakja a 
tagintézmény-vezetőt és az általános vezető-helyettest. Sem feladatában, sem felelősségében a 
két munka nincs összhangban. Ezért gondoltam, hogy némi differenciálást az elvégzett munka 
többletében, gesztusértékűen lehetne adni. A béremelésnek a pedagógustársadalom örül, 
nagyon szép, ez egy pozitívum a szakmára, de azok, akik nincsenek benne, nem tudhatják, 
hogy többlet pénzeket azok kaptak, akik régóta dolgoznak, nem tanultak és kevesebb 
felelősséggel végezték jó munkájukat. Azok a pedagógusok, akik többlet feladatot kaptak, 
nagyobb felelősséggel, több diplomával rendelkeznek, azok kapták most a kevesebb emelést. 
Nekem mint vezetőnek kicsi differenciálás hiányzik, ami a tagintézmény-vezető és a 
ténylegesen vezetői feladatokat ellátó kolléganőm közötti. Legalább egy gesztusértékű 
különbség kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az emelés érintené a vezetőt is, mert összecsúszna a kettő, ha 
emelkedik a helyettesé.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azt gondolom, hogy megosztjuk valamilyen szinten a 
munkát. Nem ez a szándékom. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A ferencszállási tagintézmény-vezető nem lehetne helyettes? 
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Szegvári Ernőné polgármester: Onnan helyettesként dolgozna ide be, nem egy jó ötlet, nem 
ésszerű. Ha pótlékot adunk, az egy állandó kötelezettségvállalás. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Lehetne olyat, ami nem jelent állandó 
kötelezettségvállalást. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az volna a jó, ha kötelezettséget vállalnánk erre és 
kimondanánk azt, hogy például 5 %-kal emelkedjen, de akkor a vezetőé is. Ha 5 %-ot 
emelünk, az 7.700,- Ft/hó. Az 5 %-os emelést az intézményvezető részére is javaslom.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Lesz két döntés, először a testület, mint munkáltatója az 
óvodavezetőnek 5 %-kal megemeli a pótlékot, plusz biztosítja a keretet hozzá. A második 
döntésben csak egy keretösszeget biztosít, és az óvodavezető fogja eldönteni, kinek adja.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A 7.700,- Ft emelés járulékkal együtt 
9.790,- Ft/hó/fő. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Majd látjuk jövőre a finanszírozást. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lehet visszavenni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ha munkáltatói döntésen alapuló kiegészítés lenne, az 
visszavehető.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy az óvodavezető munkáltatói 
döntésen alapuló bérkiegészítést kapjon 7.700,- Ft/hó összegben december 1-től 2014. február 
28-ig, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 265/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Börcsökné Balázs Márta óvodavezető kereset-kiegészítése 
 
265/2013.(XI. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Börcsökné 
Balázs Márta óvodavezető kereset-kiegészítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete fenntartói és munkáltatói 
jogkörében eljárva az önkormányzati fenntartásban lévő Kiszombor Mikrotérség Karátson 
Emília Napköziotthonos Óvoda intézményvezetőjét, Börcsökné Balázs Márta óvodavezetőt a 
nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 65. § (5) bekezdése, valamint a 
közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII törvény 77. § (1) bekezdése alapján 
kereset-kiegészítésben részesíti 2013. december 1. napjától 2014. február 28. napjáig, 
melynek bruttó összege 7.700,- Ft/hó. 
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A Képviselő-testület a kereset-kiegészítés járulékokkal együttesen számított 29.370,- Ft 
összegét az önkormányzat 2014. évi költségvetésében eredeti előirányzatként betervezi. 
 
A határozatról értesül:  
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 9.790,- Ft/hó összeget biztosítsunk 
az óvoda részére finanszírozásként december 1-től február 28-ig, kérem, kézfeltartással 
jelezzen. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 266/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Óvoda bérkeretének megemelése 
 
266/2013.(XI. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az óvoda 
bérkeretének megemelése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete fenntartói jogkörében eljárva 
az önkormányzati fenntartásban lévő Kiszombor Mikrotérség Karátson Emília 
Napköziotthonos Óvoda bérkeretének emeléséhez hozzájárul, ahhoz 9.790,- Ft/hó összeget 
biztosít 2013. december 1. napjától 2014. február 28. napjáig. 
 
A Képviselő-testület a bérkeret megemelésének járulékokkal együttesen számított 29.370,- Ft 
összegét az önkormányzat 2014. évi költségvetésében eredeti előirányzatként betervezi. 
 
A határozatról értesül:  
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Haleszi buszmegállók megvilágítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és az árajánlatok a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Haleszi buszmegállók megvilágítása. Ma kiosztásra került 
még egy árajánlat. Említettem, hogy ma tudtam elérni a közútkezelő munkatársát és 
elmondta, hogy helyszínrajzot kell készíteni, az engedélyük szükséges hozzá. Az a 
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véleménye, hogy olyat kellene elhelyezni, ami csak akkor világítson, mikor az utas beáll a 
váróba, tehát mozgásérzékelős. Ezt azzal indokolta, hogy egy állandó világítás 
közlekedésbiztonság szempontjából nem jó, mert ha ilyet kihelyezünk, akkor erre mindig úgy 
történik a felvezetés, hogy van egy halványabb, egy erősebb és erősebb és ott van a 
legerősebb bent a buszmegállónál. A sofőröket a közlekedésben folyamatosan kell efelé a 
fényforrás felé vezetni. Ebben ma dönteni nem tud a testület, hanem csak abban, hogy 
egyeztessünk a közúttal, illetve még a DÉMÁSZ-szal is, mert ott van egy magasfeszültségű 
vezeték. Amit most árajánlatot kértünk, abban 4,5 m magas oszlop van, de a 4,5 m magas 
oszlop nem fér be.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Időzített órákról volna szó. Úgy gondoltam, hogy szürkülettől az 
utolsó busz elhaladta után egy félórával vagy órával kapcsolna ki. Zavart egy kicsit a 
karbantartás. Milyen karbantartás kell? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az éves díj és mindegyikre vonatkozik.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A mozgásérzékelős bekapcsolás meddig fog működni? Ha valaki 
beáll, és nem mozog, akkor megint elalszik. Nem túl nagy összeg, lehetne még a buszmegálló 
fele vezető úton is elhelyezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszéltünk erről, hogy a vasúti sín fele tettünk volna egy 
mozgásérzékelőst. Most ezt így nem tudjuk megoldani. Most annyi lehet a döntés, hogy az 
egyeztetéseket folytassuk le. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Az az elképzelés, hogy mind a kettő irányba tennék egyet-
egyet? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, a harmadik lett volna a vasúti átkelő felé. Ha csak 
mozgásérzékelős felszerelését engedélyezik, annak nem biztos, hogy van értelme. Azért 
kellene, hogy biztonságosan át tudjanak kelni az úton.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Apátfalván a kerékpárúton nagy fénnyel égnek a lámpák. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt biztos leegyeztették, az egy átkelő, ahhoz kötelező a 
világítás. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az üllési cégtől meg kellene kérdezni, ismernek-e olyan céget, aki a 
tervezéssel is foglalkozik.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy egyeztessünk a közútkezelővel és a 
DÉMÁSZ-szal a megvilágítás ügyében, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 267/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Haleszi buszmegállók megvilágítása 
 
267/2013. (XI. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a haleszi 
buszmegállók megvilágítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul vette a haleszi 
buszmegállók megvilágításával kapcsolatos tájékoztatást és felkéri Szegvári Ernőné 
polgármestert, hogy a buszmegállók megvilágításának lehetőségeivel kapcsolatban lefolytassa 
az egyeztetéseket a közútkezelővel és az áramszolgáltatóval. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Nyomtató beszerzése az Ady Endre Művelődési Ház részére 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az árajánlat a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nyomtató beszerzése az Ady Endre Művelődési Ház részére. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Hoztam árajánlatot két nyomtatóra. A második 
nyomtató olcsóbb, de annak az üzemeltetési díja magasabb, és 6.000 oldal/hónap működésre 
megfelelő, de 1.400 oldalas tonerrel szállítják gyárilag. A Canonnak sokkal jobb a működése, 
gazdaságosabb, illetve kevesebbe is kerül a toner, valamint van már hozzá utángyártott is. A 
Canon egy multifunkciós készül, a Lexmark csak nyomtató.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Canon megvásárlása lenne ésszerűbb. Az előterjesztéstől 
eltérően javaslom, hogy 150.000,- Ft-ot biztosítsunk nyomtató vásárlásra, aki ezzel egyetért, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 268/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Nyomtató beszerzése az Ady Endre Művelődési Ház részére 
 
268/2013.(XI. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a nyomtató 
beszerzése az Ady Endre Művelődési Ház részére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az Ady 
Endre Művelődési Ház részére nyomtató beszerzésére legfeljebb bruttó 150.000,- Ft-ot 
biztosít. 
 
A Képviselő-testület a fenti összeget az önkormányzat 2013. évi költségvetésének 
tartalékkerete terhére biztosítja, mely összeggel az Ady Endre Művelődési Ház kiadási 
előirányzata megnövelésre kerül. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
 
 
- Karácsonyi csomag biztosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a Szoc. Eü. és K. Biz. határozatai a jegyzőkönyv 12. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Karácsonyi csomag biztosítása. Tavaly is már biztosított a 
képviselő-testület ilyen jellegű csomagot. Köszöntöm Furujás Józsefnét, szóbeli kiegészítést 
kíván-e tenni? 
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: Pontosításra fog szorulni a létszám, mert 
gyermekvédelmi támogatást állapítunk meg naponta és ez a pontos összeg még egy-két fővel 
csökkenhet vagy nőhet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Először a gyermekek támogatásáról beszéljünk. Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom, hogy idén is legyen csomag. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 309 fő gyermek karácsonyi 
ajándékcsomagokkal kapcsolatos költséget, 158.115,- Ft-ot biztosítsunk, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 269/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Karácsonyi csomag biztosítása gyermekek részére 
 
269/2013.(XI. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a karácsonyi 
csomag biztosítása gyermekek részére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy 2013. 
évben sem csupán a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülő gyermekek 
részére biztosít karácsonyi csomagot, hanem minden olyan gyermek részére 1.000,- Ft/fő 
értékben, aki a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata közigazgatási területén lévő iskolába, 
óvodába és bölcsődébe jár. 
 
A Képviselő-testület 309 fő - rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben nem részesülő - 
gyermek karácsonyi ajándékcsomagokkal kapcsolatos járulékos költségét 158.115,- Ft 
összegben az Önkormányzat költségvetésében a felhalmozási tartalék (diszkont kincstárjegy 
értékesítése) terhére biztosítja. 
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A Képviselő-testület felkéri a Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó 
Bizottságát a karácsonyi ajándékcsomagok kiosztásával kapcsolatos feladatok elvégzésére. 
 
A határozatról értesül:  
- Börcsökné Balázs Márta  
  Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottság elnöke 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester Az idősek részére nyújtandó karácsonyi csomaggal 
kapcsolatos javaslat? Mi volt a bizottság javaslata? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nagyon nagy számú csomagra lenne szükség. 
Kezdetben azok kapták, akik teljesen egyedül voltak, nem gondoskodott róluk család. Nagyon 
szép kezdeményezés volt, örömmel várták. Kiszomboron elöregedési folyamat van, jelentős 
számú idős ember él, aki ebbe a kategóriába tartozik. A bizottság nézte, hogy kik azok, akik 
egyedül élnek és idősek, azok száma 146 fő, magas az egy főre jutó jövedelmük, segélyezési 
keretbe sem férnek bele. Vannak, akik nagy örömmel fogadják, vannak, akik nem annyira 
örülnek. Nem igazán tudott a bizottság megoldást találni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Úgy látom, hogy karácsonykor sokfelől kapnak az idősek 
támogatást. Tavaly, mikor vittem ki csomagot, nem igazán örült neki a támogatott. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amit kivittem, azt jó szívvel fogadták.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Rengeteg program van Zomboron. Az idősek otthonába nagyon 
sokan járnak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nappali ellátás kapcsán azt látom, hogy nem elvárják, hanem 
inkább segítik ezeket a jótékonysági rendezvényeket. Adják a szeretetüket.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Gondolkodtunk abban, hogy esetleg ezt a kört valahogy 
bevonni, vagy a Karitászt megkérni, segíteni az osztásban, de azt gondolom, hogy nagyon 
nehéz és nem akarunk másokra terhet adni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A civil szervezetek támogatására pályázatot írunk ki. A 
Karitászon keresztül nem tudjuk megoldani, hogy valamennyi támogatást adjunk át, hogy az 
év végi főzésekhez, sütésekhez hozzájáruljunk? 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Nem. 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Tájékoztatni szeretném a képviselő-testületet, 
hogy többször nekifutottunk, hogyan tudnánk együttműködni civil szervezetekkel, ettől az 
évtől a református egyház is hozzájárul, még nem tudjuk pontosan mivel. Összeszedünk 
úgymond mindent, egyrészt a nagyobb anyagi fedezetet. Tavaly volt egy alapítvány a Karitász 
részéről, aki segített anyagilag megvenni a dolgokat a főzéshez. Csak a klubtagok munkáját és 
a helyet biztosítottuk, illetve a kihordásban segítettünk, lenne most is egy ilyen része. Civil 
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szervezet is ajánlott fel segítséget. Bevontuk a felajánlott gyermekruhákat, azok is kiosztásra 
kerülnének. Természetesen lesz hirdetve ezen alkalomra még gyűjtés. Egy helyre gyűjtjük, 
együtt osztjuk szét. Próbáljuk összefogni, amennyire lehet, és számomra nagy öröm, hogy a 
református egyház is csatlakozott ehhez a felkéréshez. Rászoruló családok kapnák, mint a 
múltkor, a kolléganők egyeztettek, kik azok, akik tényleg rászorulók és szívesen fogadják. 30 
család támogatásában gondolkodtak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Idősek nincsenek benne? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: De vannak benne egyedülálló idősek is.  
 
Szirbik Imre képviselő: Amit most a Karitász által hoztunk, nem ilyen helyekre került?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: De, ki is lett osztva. Most 40 főnek sem kellene csomagot 
adni, mert igazságtalan lenne egy szűkebb személyi kör meghatározása. Más javaslat? Aki 
egyetért azzal, hogy Kiszombor településen élő 70 év feletti, egyedül élő, időskorú személyek 
részére karácsonyi ajándékcsomag vásárlására többletköltséget ne biztosítsunk, tekintettel 
arra, hogy az ebbe a körbe tartozó személyek száma igen magas, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 270/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Karácsonyi csomag - idősek 
 
270/2013.(XI. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a karácsonyi 
csomag biztosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy 2013. 
évben a Kiszombor településen élő 70 év feletti, egyedül élő, időskorú személyek részére 
karácsonyi ajándékcsomag vásárlására többletköltséget nem biztosít, tekintettel arra, hogy az 
ebbe a körbe tartozó személyek száma igen magas, mindenki számára az önkormányzatnak 
nincs lehetősége támogatást nyújtani az ajándékra vonatkozó adófizetési kötelezettség 
megfizetése mellett, egy szűkebb személyi kör meghatározása pedig nem lenne etikus. 
 
A határozatról értesül:  
- Börcsökné Balázs Márta  
  Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottság elnöke 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- „A legszebb konyhakertek” program 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
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/Az előterjesztés, a program felhívás és a szándéknyilatkozat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: „A legszebb konyhakertek” program. Hegedűs Sándort 
kértem meg, hogy ezzel kapcsolatban keressen anyagokat. Beszéltünk arról, hogy a 
csatornázás lassan befejeződik és valami mozgalmat elindítsunk, ha nem a legszebb 
konyhakert, akkor valamiben gondolkodni kellene. Decemberben vagy januárban össze 
kellene állítani egy felhívást a lakosság fele és megjelentetni, hogy szépítsék a környezetüket. 
Csináljunk egy versenyt, valami értékes három díjjal lehetne értékelni. Ezért került ez be, 
hogy gondolkodjunk el. Ez egy tájékoztató anyag, javaslatokat kérünk.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Utcaversenyt meghirdetni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet utcaversenyként is hirdetni vagy faluversenyként. A 
nyertes utca lakóinak biztosítunk ajándékot? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem. Virágos porta vagy virágos ház eleje kellene. Nem díjat 
kellene osztani, hanem esetleg tavasszal annak, aki igényli, virágpalántákat kellene osztani. 
Meghatároznánk, hogy mindenki vihet ötöt vagy tizet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jó az ötlet.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ilyen mennyiséget biztos kertészetben is tudnánk előre lekötni, 
kedvező áron. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számolni kell, mennyi ingatlan van.  
 
Gazsi Gábor képviselő: 1.600 ingatlanra felesleges megvásárolni, annyian úgysem 
igényelnék. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Be kellene építeni a jövő évi költségvetésbe facsemeték 
vásárlását és tavasszal elültetni. Lehetne egységesíteni, például a Szegedi utcát. A képviselő-
testület nem kíván csatlakozni „A legszebb konyhakertek programhoz”, hanem a lakosság 
részére virágpalántákat biztosítsunk, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 271/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: „A legszebb konyhakertek” program 
 
271/2013.(XI. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta „A legszebb 
konyhakertek” program tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy „A 
legszebb konyhakertek” programhoz nem csatlakozik. 
 
A Képviselő-testület Kiszombor nagyközség szépítését 2014. év tavaszától oly módon kívánja 
megvalósítani, hogy a helyi lakosság részére virágpalántákat biztosít és facsemetéket telepít. 
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A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a 2014. évi költségvetés 
beterjesztésekor fenti szándékra is legyen figyelemmel. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- KEVIÉP Kft. bérleti szerződés megszüntetés iránti kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a kérelem a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A KEVIÉP Kft. megküldte kérelmét, hogy az Ökrös u. 1. 
szám alatti ingatlan bérleti jogviszonyát december 1-től szeretnék megszüntetni. A 30 napos 
felmondási időtől eltekinthet a testület. Az épületet át kell majd vennünk. Jelezte Helmeczi 
Miklós, hogy raktak be bojlert, és azt az önkormányzat esetleg megvehetné. Meg fogjuk 
nézni. Kérdés? Aki egyetért azzal, hogy közös megegyezéssel november 30. napjával 
megszüntetjük a bérleti jogviszonyt, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 272/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: KEVIÉP Kft. bérlő kérelme 
 
272/2013. (XI. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KEVIÉP Kft. 
bérlő által benyújtott kérelmet, melyben az önkormányzati tulajdonú Kiszombor, Ökrös u. 1. 
szám alatti épületben az általa bérelt 160 m2 nagyságú helyiségekre vonatkozó bérleti 
szerződésének közös megegyezéssel, 2013. november 30-i hatállyal való megszüntetését kérte 
és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEVIÉP Kft. (4025 
Debrecen, Széchenyi u. 46.) bérlő kérelmének helyt ad és az önkormányzati tulajdonú 
Kiszombor, Ökrös u. 1. szám alatti épületben az általa bérelt 160 m2  nagyságú helyiségekre 
vonatkozó bérleti jogviszonyát közös megegyezéssel, 2013. november 30. napjával 
megszünteti, egyidejűleg felhívja a bérlőt, hogy a helyiséget eddig az időpontig ürítse ki, adja 
le, továbbá a helyiségbérlettel összefüggésben az esetlegesen még felmerülő bérleti díjat és 
közüzemi díjakat rendezze.  
 
A határozatról értesül: 

- KEVIÉP Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 



 33 

Szegvári Ernőné polgármester: A polgármesteri jelentés keretében lehet, hogy említeni 
kellett volna, azt látjuk, hogy a bevételeink jól alakulnak, ami jelenti azt is, hogy a KEVIÉP 
Kft. fizetett nagyobb összegű adót. Az adórendelet tárgyalásakor beszélünk róla, hogy jövőre 
az ivóvízminőség-javító program elkezdődik és úgy tudom, Kiszomboron lenne a telephely. 
Konzorciumban csinálják és tovább bérelnék arányosan megosztva a két fél között a 
telephelyet a Rónay-kastélyban. Valószínű ebből is származni fog többletbevételünk. Jól 
gazdálkodtunk, így javaslatom lenne a testület fele: a közalkalmazottak részére lehetne adni 
étkezési hozzájárulást, amelynek az összege évesen 60.000,- Ft/fő, tavaly is ennyit adtunk, 
lehetne többet is. Van járulék vonzata is, kedvezőbb, mint a bér esetén. Ha 60.000,- Ft-ot 
adnánk minden közalkalmazottnak 3.800.000,- Ft-ba kerülne az önkormányzatnak. 
Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Adjunk. 70.000,- Ft/fő összeget javaslok plusz járulékai. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha most dönt róla a testület, meg is rendelnénk, kifizetnénk, 
ezt az évet terhelné, ha decemberben fizetjük ki, akkor a pénzmaradványt fogja terhelni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A költségvetésbe be lett számolva a felhalmozott tartalék, amiből a 
múlt hónapban azt beszéltük, nem lett elköltve, sőt át lesz csoportosítva, olyan jól alakulnak a 
bevételeink. Jövő évben ez a maradvány is ugyanúgy bele lesz számolva a költségvetésünkbe, 
hogy egyensúlyban legyen? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A pénzügyi csoportvezető már számolgatta a jövő évi 
költségvetést, elég pozitívnak látja. Lehet, az is megoldás lesz, hogy a megállapodást 
megkötjük a makói társulással az utak helyreállításának finanszírozására, és ezekből a 
pénzekből fizetjük ki, akkor jövőre nyúlunk a diszkont kincstárjegyhez. Majd látjuk, mi lesz a 
kedvezőbb. Úgy néz ki, hogy ezt az évet végig tudjuk vinni, maradványa is lesz és jövőre is 
talpon tudunk maradni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az a maradvány bele lett számolva a költségvetésünkbe vagy az 
továbbra is fennmarad? Képezünk maradványt vagy most van lehetőségünk és adjuk ki? 
Amellett vagyok, hogy adjuk ki. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a kérdés, hogyha ezt kifizetjük, akkor a jövő évet tudjuk-e 
biztosítani a költségvetésben és képezzünk-e maradványt vagy ne? Ne képezzünk 
maradványt, azért érdekes, említettem, hogy lehet, az utakat is ebből kellene fizetni, mert 
nagyon érdekes az új számvitel, amit bevezetni kívánnak. Úgy néz ki, hogy az a jobb pozíció, 
ha elköltésre kerülnek a pénzek, ezt még nem látjuk át tisztán, de már ebben is próbáltunk egy 
kicsit előre gondolkodni.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Jövő évtől az a cél, hogy ne 
pénzmaradvány keletkezzen az önkormányzatoknál, hanem az éves működésük legyen 
biztosítva. A pénzmaradvány fogalom meg is fog szűnni, mert eredményszemléletű lesz a 
könyvelés. Ha keletkezik maradvány a következő évben, azonnal finanszírozási bevételként 
kell könyvelni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Idén azzal volt egyensúlyban. 
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Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Év végére úgy tűnik, hogy a tárgyévi 
bevételek és kiadások egyensúlyban lesznek, amit most előző évről pénzmaradványt 
áthoztunk, 26 millió Ft-ot, az meg fog maradni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számomra még mindig nem világos, hogy nincs 
pénzmaradvány, mert gondolják végig, működés nem lehet csak egy önkormányzatnak a 
feladata. Ha belegondolnak abba, hogy fel kell újítani elektromos hálózatot, ez már 
fejlesztésnek minősül számvitelben is. Van mellette olyan is, hogy valóban valamit meg 
akarunk csinálni saját pénzből. A másik, fizetik a kommunális adót, a kommunális adó 
fejlesztési pénz. Azért nem látom át ma még tisztán, sok mindenki más sem, mert ha abban 
gondolkodunk, hogy van kommunális adó, azt fejlesztésre kívánjuk fordítani és nem akarjuk a 
működésbe belerakni, akkor azzal a pénzzel mi van? Mert ha most azt mondjuk, hogy például 
ebből utat építünk, akkor azt a pénzt nem lehet beletenni a működésbe, hogy fedezze a 
működési kiadásokat, mert az a célja, hogy abból fejlesztéseket hozzunk létre. A kommunális 
adót abban az évben nem költöttük el, jövőre akarjuk elkölteni, akkor az ott fog maradni. 
Felmerült, hogy a maradványból kellene biztosítani egy részét amoda. Ki lehet mutatni, hogy 
ez fejlesztési volt. Érdekes, más típusú könyvelés fog bevezetésre kerülni és megjegyzem, 
hogy a múltkor a képviselő-testület nagyon nagyvonalúan 1 millió Ft-ot jóváhagyott a 
számítástechnikai rendszer fejlesztésére, de úgy néz ki, hogy abból egyetlen egy nagy összeg 
lejön, mert meg kell venni a számviteli programot, ami 500.000,- Ft. Közben néztük, hogy ha 
gépi számlát kell kiadni az óvoda konyhánál és a bölcsődénél, akkor még oda is programot és 
gépet kell venni. Nagyon úgy néz ki, hogy az 1 millió Ft kevés lesz.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azt gondolom, hogy az a döntés menjen arra és 
módosítsunk a programra meghatározott összeget. A programra most is lehetne biztosítani 
összeget. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 500.000,- Ft lenne a program, plusz az oktatás költsége. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Biztosítsunk 700.000,- Ft-ot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy számviteli 
programvásárlásra és az ehhez kapcsolódó oktatásra 700.000,- Ft-ot biztosítunk, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 273/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Pénzügyi-számviteli számítógépes programrendszer beszerzése a Polgármesteri 
Hivatal részére 
 
273/2013.(XI. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a pénzügyi-
számviteli számítógépes programrendszer beszerzése a Polgármesteri Hivatal részére tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
Polgármesteri Hivatal részére pénzügyi-számviteli számítógépes programrendszer 
beszerzéséhez legfeljebb bruttó 700.000,- Ft-ot biztosít. 
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A Képviselő-testület a fenti összeget az önkormányzat 2013. évi költségvetésének 
tartalékkerete terhére biztosítja, mely összeggel a Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata 
megnövelésre kerül. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az előbb közalkalmazottakról beszéltünk, a hivatal 
dolgozói nem kerültek említésre. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jogos a felvetés, csak szét kell választani, 
közalkalmazottakra, köztisztviselőkre. A köztisztviselőknek jár a caffetéria rendszer, nettó 
140.000,- Ft. Júniusban döntött a testület jutalmazásról, kaptak a hivatal dolgozói, de 
mindettől függetlenül valóban el kellene ezen gondolkodni, hogy mit lehetne még adni 
karácsony előtt, mert nagyon sokat dolgoznak a munkatársaim. Aki bejár ide, látja, hogy 
milyen nyomás alatt vannak. Ehhez is kérnénk javaslatot. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mi szabályos? Minek a legkevesebb a járuléka?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A jutalom felső határa van szabályozva, azt soha nem fogjuk 
elérni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A nyár közepén adott jutalom milyen összegű volt?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 70.000,- Ft/fő járulék nélkül.  
 
Gazsi Gábor képviselő: 100.000,- Ft-ot javaslok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A köztisztviselőkön kívül vannak fizikai dolgozóink, akik 
szintén kapnának jutalmat. Keretet kell meghatározni, a jegyző dönti el, ki mennyit kap. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A testület meghatároz egy keretösszeget és a jutalom kiosztását 
teljesítmény értékeléssel kell alátámasztani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Visszatérünk a közalkalmazottakra. 60.000,- Ft-tal lett 
számolva, volt javaslat 70.000,- Ft plusz járulék összegre is.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: 70.000,- Ft/fő plusz járulék, 
4.465.000,- Ft.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy 70.000,- Ft/fő 
összegben kapjanak étkezési utalványt a közalkalmazottak, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 274/2013. számú határozatát. 
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Tárgy: Közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása 
 
274/2013.(XI. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat és az általa 
fenntartott intézmények közalkalmazottai részére természetbeni juttatásként Erzsébet-
utalványt kíván biztosítani 2013. évben. 
 
A Képviselő-testület az Erzsébet-utalványt 70.000,- Ft/fő/év összeg értékben biztosítja. 
 
A Képviselő-testület az Erzsébet-utalványok értékének megfelelő 4.446.000,- Ft összeget az 
Önkormányzat 2013. évi költségvetésében tartalékkerete terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Polgármesteri Hivatal dolgozói jutalmazására javaslatként 
elhangzott 100.000,- Ft/fő jutalomkeret meghatározása. Más javaslat? Aki egyetért azzal, 
hogy 1.700.000,- Ft plusz járulék összeget biztosítsunk a Polgármesteri Hivatal dolgozóinak 
jutalomkeretre, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 275/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombori Polgármesteri Hivatal részére jutalomkeret meghatározása 
 
275/2013.(XI. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Polgármesteri Hivatal részére jutalomkeret meghatározása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Polgármesteri 
Hivatal köztisztviselői, ügykezelői, továbbá a Munka Törvénykönyve alapján foglalkoztatott 
– köztisztviselőnek, ügykezelőnek nem minősülő – munkavállalói részére 2.159.000,- Ft 
összegű jutalomkeretet biztosít. 
 
A Képviselő-testület a fenti összeget az önkormányzat 2013. évi költségvetésének 
tartalékkerete terhére biztosítja, mely összeggel a Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata 
megnövelésre kerül. 
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A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Bacsa György alpolgármester: Szeretném, ha a polgármester jutalmazásáról is döntene a 
testület. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Érintettségemet jelentem be, kérem kizárásom a 
döntéshozatalból. Aki egyetért azzal, hogy a polgármester kizárásra kerüljön a 
döntéshozatalból a polgármester jutalmazása kapcsán, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 276/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Személyes érintettség tudomásulvétele a polgármester jutalmazására vonatkozó 
döntéshozatal esetén 
 
276/2013.(XI. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul veszi Szegvári 
Ernőné polgármesternek a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 49. § (1) bekezdésében foglaltak alapján tett, személyes érintettségre 
vonatkozó bejelentését, az érintettet kizárja a polgármester jutalmazására vonatkozó 
döntéshozatalból. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Átadom alpolgármester úrnak a képviselő-testületi ülés 
vezetését. 
 
Bacsa György alpolgármester: Polgármester jutalmazására 275.000,- Ft összeget javaslok. 
Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy a polgármester 275.000,- Ft jutalomban részesüljön, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 277/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Szegvári Ernőné polgármester jutalmazása 
 
277/2013.(XI. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármesteri tisztség 
ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi 
LXIV. törvény 4/A § (1) bekezdésében foglalt felhatalmazása alapján  
 

Szegvári Ernőné polgármestert 
275.000,-Ft 

/azaz kettőszázhetvenötezer forint/jutalomban részesíti. 
 
Szegvári Ernőné polgármester munkáját felelősségteljesen, lelkiismeretesen, eredményesen, 
magas színvonalon végezte, ezért a Képviselő-testület jutalomban részesítette. 
A Képviselő-testület a 275.000,- Ft összeget és járulékait, azaz 349.250,- Ft összeget az 
önkormányzat 2013. évi költségvetésének tartalékkerete terhére biztosítja, mely összeggel a 
Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata megnövelésre kerül. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. A korábbi jutalmat sem fogadtam el, nem 
szeretném felvenni és a nettó összeget odaadni alapítványnak, ezt nem kívánom felvenni. Úgy 
hiszem, hogy ezt a csatornázást is próbálom követni, végigcsinálni. Köszönöm a gesztust. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A döntés megszületett, ez alapján lehet folyósítani. 
 
Bacsa György alpolgármester: Visszaadom polgármester asszonynak a képviselő-testületi 
ülés vezetését. 
 
 
3. Napirend 
Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A tájékoztató és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról. Köszöntöm 
Sákovits Jánosnét, munkatársamat. Ezt az anyagot még Harcsás Krisztina készítette jegyző 
úrral. Javaslom megtárgyalásra a tájékoztatót. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Szirbik Imre képviselő: Gondolom, már változott a kintlévőség összege.  
 
Sákovits Jánosné adóügyi előadó: November 8. napjával zártuk le az adatokat, azokat 
tartalmazza, az utána befolyt összegeket nem. 
 
Szirbik Imre képviselő: Viszonylag elég sok a kintlévőség. Azt mondták, hogy az iparűzési 
adó hátralék összege több év alatt halmozódott fel ennyire. Azzal nem tudunk mit kezdeni? 
 



 39 

Szegvári Ernőné polgármester: Próbálkoznak a kollégák, küldik a letiltásokat. Azokban az 
esetekben, ha a céget törli a cégbíróság, akkor töröljük a hátralékot.  
 
Szirbik Imre képviselő: Gépjárműadó hátralékban is van évek óta fennálló tartozás? Van 
lehetőség az autók kivonására? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Élnek is vele. 
 
Sákovits Jánosné adóügyi előadó: Egy éves adótartozás után lehet kivonatni a járművet 
forgalomból.  
 
Szirbik Imre képviselő: A kommunális adó tartozás nem túl sok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az egy rövid időszak, ha arányában nézzük, nem olyan 
kevés, nem régóta van bevezetve. A behajtásra fektetünk továbbra is hangsúlyt. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Az előterjesztés végén szerepel egy törvényjavaslat, amit már 
meg is szavazott a parlament, a köztársasági elnök aláírására vár jelenleg. A felsoroltak a főbb 
változások.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 278/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A helyi adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztató elfogadása 
 
278/2013.(XI. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a helyi adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztatást. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Helyi adórendeletek felülvizsgálata 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a rendelet-tervezet a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Helyi adórendeletek felülvizsgálata. A Pénzügyi Bizottság 
ma tárgyalta, kérem a bizottság javaslatát. 
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Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság nem javasolta az iparűzési adó 2 %-ra történő 
emelését. A kommunális adó mértékét sem javasolja emelni. 
 
Szirbik Imre képviselő: A kamara sem javasolta az emelést. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Így kell eljárnia. Elhangzott a Pénzügyi Bizottság véleménye. 
Képviselő-testület véleménye? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Elhangzott, hogy valószínű jó lesz a jövő évi költségvetés, ezért 
nem javaslom az emelést.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Említettem, hogy az iparűzési adó bevétel az ivóvízminőség-
javító program kapcsán több lehet, illetve a KEVIÉP részére a kifizetések jövő évben is 
várhatóak, így abból is lesz adóbevétel, ahol azonban csökkenés várható a kincstárjegyeknél, 
hiszen nagyon csökkenek a kamatok, ami bevétel kiesést fog okozni. Kérdés? A Pénzügyi 
Bizottság javaslata az volt, hogy sem az iparűzési adó mértékét, sem a kommunális adó 
mértékét ne emelje a képviselő-testület, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 279/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Helyi adórendeletek felülvizsgálata 
 
279/2013. (XI. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a helyi 
adórendeletek felülvizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felülvizsgálta helyi 
adórendeleteit és – figyelembe véve a Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-nyilvántartó és 
Ellenőrző Bizottság véleményét - akként határoz, hogy sem a magánszemélyek kommunális 
adójának évi mértékén, sem az iparűzési adó mértékén nem változtat. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés, észrevétel? Amennyiben nincs, köszönöm a 
megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 


